
 

 
 

KÅS bestyrelsesmøde d. 27.08.2024 
 

 
Afbud:  
 

Referat 
 

1.   Økonomi, herunder resultat 
for konkurrencen. / Palle 
 
 

Ikke de store bevægelser siden sidst. 
 
Regnskab var rundsendt til bestyrelsen 
 
Konkurrencens overskud er mindre end budgetteret. 
Dette afspejler meget godt det faldende deltagerantal. 
 

2.  Evaluering af konkurrencen / 
alle 
 

Der blev indvejet 43 fisk. Top 10 var plus 4,5 kg. 
LFSO vil godt være tovholdere igen.  
Henrik vil gerne stå for indsamling af præmier til lotteri 
igen.  
Drøftelse af konkurrencen fremadrettet, herunder C/R. 
Henrik undersøger erfaringer mht. erfaringer med C/R fra 
Bjerringbro/Gudenåkonkurrencen og giver disse videre 
til konkurrenceudvalget. Næste år er 25 års jubilæum for 
konkurrencen. Der afventes udmelding fra konkurrence-
udvalget omkring næste års konkurrence, herunder spon-
sorer, regler m.v. 
Flere gode ideer blev vendt. 
 

3.  Vandpleje / Ivan har sendt af-
bud, derfor orientering fra 
Tom om status på forvalt-
ningsplan / Tom. 
 
 
 

Tom fortalte om vandplejearrangement der netop har væ-
ret afviklet. Der var desværre mødt lidt få deltagere op. 
Måske skyldtes det at placeringen var i sommerferien. 
Dette forsøges indtænkt til næste år. 
Vi giver det en ekstra skalle med markedsføring til kom-
mende arrangementer.  
 
Tom og Ivan har været til møde hos DTU vedr. okkervand 
fra Bølling Sø og nedlæggelsen af Agerskov Dambrug. 
Generelt er der meget humusfarvet vand i de danske åer i 
år. Det betyder blandt andet at der mangler vandranunk-
ler i år.  
Mht. Bølling Sø arbejder Ikast-Brande på at hæve bunden 
med 60 cm samt andre tiltag der skal mindske okker ud-
ledningen. 
 
Agerskov Dambrug miljøtilladelse behandles 26/9. Det er 
en klar forventning at de ikke får en ny miljøtilladelse da 
denne umiddelbart vurderes i strid med gældende lovgiv-
ning. 
 
Vandplejearbejde udført af juniorer fra MV-LF og LFSO. 
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Ligeledes har seniorafdelingerne fra MV-LF og LFSO ar-
rangeret en fælles vandplejedag hvor Lasses Gydebanke 
skal efterses. 
 
Støtte til udarbejdelse af en KÅS forvaltningsplan blev 
drøftet med DTU. DTU orienterede at det vil kræve en fuld 
bestandsanalyse at lave en data baseret forvaltningsplan. 
De tilbød at få foretræde for bestyrelsen og præsentere de 
tanker de har biologisk krydset med data fra KÅS fangst-
rapport. Tom arrangerer et møde med dem. 
 

4.  Limfjordsrådet baglimit / Hen-
rik 
 
 
 
 

Henrik orienterede kort om plan for Limfjorden herunder 
planens forslag om baglimit på to fisk pr. lystfisker/fri-
tidsfisker.  
 
Tom synes, at vi fortsat skal holde os orienteret om Lim-
fjordsrådets plan.  

5.  Status på vedtægtsændringer 
jvf. Møde d. 24/8  
 

Vi har haft et godt møde hvor forslag til vedtægterne blev 
revideret. 
Vedtægterne sendes hurtigst muligt ud til KÅS bestyrelse 
til videre drøftelse/præsentation i de enkelte foreningers 
bestyrelse. 
Herefter skal vedtægterne på generalforsamlingen i ja-
nuar. 
 

6.  Eventuelt 
 

Schneider: Det øvre åløb som blev implementeret i Lods-
ejerforening for et par år siden, oplever store problemer 
med grødeskæringen i år. Tom, Schneider og Ivan tilser 
vandet med Poul Koch.  
 

7.  Næste møde: 
 
 

24.09.2024 kl. 19.00 på TØP 
 
Referent: Jan Snejbjerg 

 
 


